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گذرهای گردشگری قدیمی تهران
  گذر ســی تیر: خاص ترین خیابان تهران است 
که دهه90 عرضه مواد غذایــی در آن با فعالیت 
10چرخ دستی آغاز و خیلی زود در میان شهروندان 
محبوب شد. در این خیابان 38دکه مواد غذایی 
وجود داشت که به تازگی شهرداری تهران برای 
ارائه خدمات مطلوب، طرح ســاماندهی آن را در 

دستور کار قرار داده است.
  گذر با ب همایون: این گذر در ضلع جنوبی میدان 
امام خمینی)ره( قرار گرفته کــه 40غرفه دارد. 
23غرفه اغذیه فروشی، 4غرفه صنایع دستی و 

13غرفه سوغاتی.
 گذر خیابان اجتماعی: این گذرگردشگری در 
خیابان بدرالزمان قریب منطقه 9ایجاد شــده و 
دارای 18غرفه است. 14غرفه اغذیه فروشی، 2غرفه 

صنایع دستی و 2غرفه سوغاتی.
 گذر برکت )شــاهد(: این گذرگردشــگری با 
29غرفه در بلوار شاهد منطقه8 احداث شده که 
22غرفه اغذیه فروشی، یک غرفه صنایع دستی، 
4غرفه ســوغاتی و 2غرفــه عرضه محصولات 

فرهنگی دارد.

مکث
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محمد سرابیجهان
روزنامه نگار
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ورود۵۰۰۰اتوبوسنوتاپایانسالبهشهر

مهدی علیزاده، مدیرعامل شرکت واحد اتوبوسرانی شــهر تهران: ۵۰۰۰دستگاه اتوبوس نو تا پایان سال وارد 
تهران می شود. براســاس برنامه چهارم توســعه، تا پایان ســال۱۴۰۴ باید ۷۵۰۰اتوبوس فعال داشته باشیم. 
قرارداد خرید ۲۵۰۰اتوبوس هم با تولید کنندگان داخلی منعقد شده است که ۵۰۰دستگاه برقی خواهد بود.

جزئیاتفروشآنلاینمیوهوسبزیدرتهران
مهدی بختیــاری زاده، مدیرعامل ســازمان مدیریــت میادین میــوه و تره بار شــهرداری: فروش آنلایــن میوه و 
سبزی از ۲۱ بهمن سال گذشــته به صورت آزمایشی در بعضی مناطق شروع شــد تا نقاط ضعف و قوت طرح 
احصاء شود. هزینه ارسال برای هر سبد کالایی بین ۲۰ تا ۳۰کیلوگرم )۱۰قلم کالا( ۲۴هزار و ۵۰۰تومان است.

انتقادازافزایشکرایههابیشازمصوبه
سیدجعفر تشکری هاشمی، رئیس کمیســیون عمران و حمل ونقل شورای شــهر تهران: تعدادی از رانندگان 
تاکسی اقدام به افزایش کرایه ها بیش از مصوبه  شورای شهر کرده اند. این موضوع به ما منتقل شده است و 

شهروندان نیز تخلفاتی را در این بخش به ما ارجاع داده اند.

دهنکجیبهاصولمعماری
مهدی چمران، رئیس شورای اسلامی شهر تهران: نمای شیشه ای ساختمان برخی دستگاه های دولتی و بانک ها 
دهن کجی به اصول معماری است. متأســفانه با وجود تذکراتی که داده شده، شاهد ساخت ساختمان هایی 

با نمای شیشه ای بوده ایم. قطعا برای تأمین انرژی در این ساختمان ها باید هزینه و انرژی زیادی صرف شود.

شماره تلفن ارتباطي با خوانندگانبا مردم

شماره تلفن ارتباطي با خوانندگانقدردانی

زینب زینال زاده؛ روزنامه نگارگردشگری

چه زمانی اعتبار وام ازدواج جوانان تامین می شود؟
حدود یک ماه است وارد سایت بانک مرکزی برای ثبت نام وام 
ازدواج می شوم ولی هر بار اعلام می کند در حال حاضر توسط 

بانکی تامین اعتبار نشده است.
خلدونی از تهران

جوی های شهر قم از موش ها پاکسازی شود
مدتی اســت که تعداد موش ها در جوی ها و پیاده رو های شهر 
قم زیادشده اســت. جدا از امکان انتقال آلودگی و بیماری های 
مسری، این وضعیت در شأن شهری مانند قم نیست. بسیاری 
از دوستداران ائمه و زائران هر روز برای زیارت به اینجامی آیند 
و دیدن این منظره برایشــان ناخوشایند اســت. از شهرداری 

درخواست داریم تا هر چه زودتر برای این مشکل فکری کنند.
 سیادت از قم

نرخ اوراق وام مسکن زوج اولی ها کاهش پیدا کند
به تازگی ازدواج کرده ایم و برای خرید یک آپارتمان کوچک به 
همراه همسرم تقاضای وام مسکن کرده ایم. برای دریافت این وام 
باید اوراق خریداری کنیم که مبلغ آن چیزی حدود 108میلیون 
تومان اســت، اگر بخواهیم وام جعاله را هم بگیریم مجددا باید 
160برگه خریداری کنیم کــه آن هم حدود 22میلیون تومان 
می شــود؛ یعنی برای دریافت یک وام 480میلیون تومانی که 
حقیقتا مبلغ ناچیزی از قیمت نهایی یک آپارتمان است مجبور 
به پرداخت 130میلیون تومان هستیم که این اصلا به صرفه و 

منطقی نیست.
 مازیار از تهران

قدردانی از شهرداری کرج برای رفع مشکل بلوار هوشیار
چند بار در همین ســتون از مشــکل ایجاد ترافیک به واسطه 
وجود جوی آب غیراستاندارد در ورودی بلوار هوشیار در ابتدای 
حصارک پایین و حاشــیه اتوبان کرج به تهران نوشــتیم و از 
مسئولان شــهرداری کرج تقاضا داشتیم نسبت به رفع مشکل 
اقدام کنند تا به واسطه پوشاندن این جوی آب که از وسط خیابان 
عبور می کرد ترافیک رفع شود. اخیرا مسئولان این مشکل را برای 
همیشه رفع کرده اند و روی جوی را پوشانده اند و برای همیشه 
ترافیک این مسیر رفع شده است. از مسئولان شهرداری برای 

توجه به خواسته مردم تشکر می کنیم.
محمدی از مسافران مسیر بلوار هوشیار کرج

با 
در متـرومتـرودیدهشوید

تبلیغات محیطی ایستگاه های مترو
تبلیغات بدنه قطار

تبلیغات درون واگن ها
1پذیرش آگهی 8 1 9

تولید انرژی به جای دفن زباله
شهرداری های جهان به دنبال یافتن راه جایگزینی برای دفع پسماندها هستند

ســوزاندن زباله ها یکی از روش های نابود کردن پسماند های 
شهری است تا علاوه بر دریافت انرژی از سوزاندن این زباله ها، 
مخاطرات زیســت محیطی آن نیز کاهش پیدا کند. از وقتی 
که پسماند پلاستیکی شهر ها بیشتر شــد و همزمان با آن 
آلودگی هوا هم افزایش پیدا کــرد، فناوری های جدید برای 
ساخت زباله ســوز های جدید هم به کارگرفته شدند. امروزه 

زباله سوز های مدرنی ساخته شده است که می تواند حجم زیادی 
از زباله ها را معدوم کند که میزان آلایندگی آن اندک است. در 
کلانشهر های جهان نیز بخشی از بحث های مربوط به استفاده 
از زباله سوز ها به حوزه اقتصاد ارتباط پیدا می کند. باتوجه به 
هزینه تفکیک فیزیکی زباله ها درمقابل خرید و را ه اندازی یک 
زباله سوز، داشتن زباله سوز به صرفه تر خواهد بود. از طرف دیگر 
محل های دفن زباله در کلانشهر ها جای خالی زیادی ندارند. پیدا 
کردن محل جدید که مشکل محیط زیستی نداشته باشد و تمام 
شرایط بهداشتی در آن رعایت شود هم چندان ساده نیست، 

زیرا معیار های محیط زیستی باید رعایت شوند.

بنگلادش
شهرداری داکا تصمیم گرفته است بخشی از مشکل کمبود برق این شهر را با ایجاد کارخانه زباله سوز رفع کند. زمینی که قبلا محل 
دفن زباله ها بود برای این کار انتخاب شده اســت و دولت بنگلادش هم از این پروژه حمایت می کند. شرکت های چینی ساخت 
تاسیسات زباله سوز را برعهده دارند و شروع کار زباله سوز با 3هزار تن پسماند روزانه خواهد بود. عتیق اسلام، شهردار داکا گفته است 
که به سازندگان چینی درباره تامین زباله تعهد داده است که باید پسماند تعیین شده به محل زباله سوز حمل شود. دولت هم برق 

تولید شده را می خرد، زیرا هزینه آن ارزان تر از برق تولیدشده با گازوئیل است.

هلند
نیروگاه زباله سوز هلند که با نام AEB شناخته می شود حدود 30سال 
قبل به عنوان زباله سوز محلی ساخته شد. شهرداری های آمستردام و 
19شهر دیگر این نیروگاه را به صورت مشترک ایجاد کردند. این نیروگاه 
بار ها به روزرسانی شد که چهارمین  آن در سال2007 بود اما از آن زمان 
تا کنون توسعه پیدا نکرده است، زیرا حالا زباله های شهر هایی که شریک 
ساخت آن هستند برای کار نیروگاه کافی نیست. حالا این نیروگاه تبدیل 
به یک کارخانه شده است که زباله های شــهری را از دیگر کشور های 
نزدیک مخصوصا انگلیس وارد می کند. سامانه زباله سوز AEB بالاترین 
بازدهی را در بین سامانه های مشــابه دارد. بخش زیادی از زباله های 

پلاستیکی تولیدشده در هلند هم بازیافت و تبدیل به انواع مختلف محصولات پلاستیکی می شود.

زیرسازیجادهها
در سال های1990 نگرانی های زیست محیطی زیادی درباره استفاده 
از زباله سوز در اروپا وجود داشــت اما فناوری های مدرن باعث شدند 
که ترس از آلودگی این زباله سوز ها کاهش پیدا کند.  به گزارش پایگاه 
اینترنتی اینوســتیگیت یورپ، بخش بزرگــی از 30میلیون تن زباله 
پلاستیکی که هر ساله در اروپا تولید می شــود به زباله سوز ها راه پیدا 
می کند. اگرچه میزان تولید انرژی از زباله سوز ها چندان زیاد نیست و 
فقط 2.5درصد انرژی قاره از آنها به دست می آید اما گاهی اوقات ممکن 
است به عنوان یک منبع انرژی مورد توجه قرار گیرند. در زمستان گذشته 
زمانی که کشور آلمان با محدودیت منابع گاز روبه رو شده بود شروع به 

استفاده از برق زباله سوز ها در بخش های حساس کرد. اکنون استفاده از زباله سوز در شهر های شرق اروپا مانند کشور های لهستان 
و جمهوری چک بیشتر شده است، زیرا شهرداری ها سوزاندن زباله را جایگزین دفن کردن آن می دانند. دستور العمل های سراسری 
زباله سوز ها در سال2019 برای آخرین بار بازنگری شد و با توجه به سیاست های محیط زیستی اتحادیه اروپا بازنگری مجدد آنها 

شرایط را سختگیرانه تر خواهند کرد. از خاکستر به دست آمده در کوره ها هم برای زیرسازی جاده ها استفاده می شود.

نیازبرایخریدزبالهسوزگرانقیمت
ظرفیت مرکز دفن زباله های تریل رود در شهر اتُاوا به انتهای خود 
نزدیک می شود. در این شهر زباله های خشک بازیافت و زباله های تر 
دفن می شوند تا به تدریج تجزیه شوند و به طبیعت بازگردند اما حالا 
دیگر جای کافی برای دفن وجود ندارد و 8ســال دیگر مرکز دفن 

زباله کاملا پر می شود.
 به گزارش سایت سی بی اس، در شورای شهر اتُاوا گزینه های دیگری 
برای حل مشکل پسماند ها هم ارائه شــده است که مهم ترین آن 
خرید یک زباله سوز گران قیمت است. هزینه زباله سوز زیاد است و 
بعدا هم احتیاج به تعمیر و نگهداری دارد اما هزینه های تفکیک و 
جمع آوری هم دائما زیاد می شود. با راه اندازی زباله سوز 70درصد 
از حجم زباله کاسته می شود و حرارت به دست آمده نیز برای تامین 
انرژی مورد اســتفاده قرار خواهد گرفت. البته با برخی روش های 
خاص می شود از مرکز دفن تریل رود تا 14سال دیگر هم استفاده 
کرد، به این شرط که ساکنان اتُاوا زباله تولیدی خود را کاهش دهند. 
اگر زباله سوز بزرگ به کار گرفته شود می توان از تریل رود تا 30سال 
آینده هم اســتفاده کرد. در ایالت اونتاریو که اتُــاوا هم در آن قرار 
دارد، یک مرکز تولید انرژی در دورهام یورک فعال است که سالانه 
140هزار تن زباله را می ســوزاند و نیروگاه تولید برق آن هر سال 
انرژی مورد نیاز برای 10هزار خانه را تولید می کند. اگر زباله های 
اونتاریو به دورهام یورک فرستاده شــود باید ظرفیت آن را افزایش 

داد. طرحی پیشنهاد شده است که شهر اتُاوا و چند منطقه دیگر، 
همگی یک زباله سوز داشته باشند. 

می توان گفت، دلیل طولانی بودن روند بررسی طرح زباله سوز این 
است که هزینه جمع آوری و دفع پسماند مستقیما از خانواده های 
ساکن اتُاوا گرفته می شود و شورای شهر می خواهد نظر ساکنان اتُاوا 
و هزینه هایی که باید بپردازند را دقیقا بررسی کند. بررسی مشکل 
پسماند شهری اتُاوا در حدود یک دهه سابقه دارد. این شهر سالانه 
بیش از 300تن زباله تولید می کند و گروهی از کارشناسان نگران 
هستند که ساخت زباله سوز انگیزه اهالی شهر برای کاهش تولید 

زباله را کاهش دهد.

تهران،زبالهسوز6هزارتنی
شهرداری تهران در این دوره از فعالیت خود موضوع ایجاد زباله سوز 
را پیگیری می کند. در همین زمینه مدیرعامل ســازمان مدیریت 
پسماند شهرداری تهران از امضای پیش قرارداد زباله سوز 6 هزار تنی 
در اردیبهشــت ماه جاری خبر داد و گفت: تاکنون در کشور نمونه 
مشابهی از نظر فنی و یا ظرفیت موجود نبود و زباله سوز مورد بحث 

اولین پروژه با مقیاس بزرگ در ســطح کشور اســت. به گفته رضا 
محمدی، مجموع پسماند تولیدی شهر تهران و شهرهای اطراف مثل 
باقرشهر و حسن آباد بعد از فرایند پردازش روزانه )تفکیک پسماند 
خشک( حدود 6 هزار تن است که با به کارگیری زباله سوز، موضوع 
شیرابه و دفن زباله در مجتمع پردازش آرادکوه به پایان خواهد رسید.

شــهرداری تهران و به طور مشخص سازمان 
ورزش شــهرداری تهران در ایــن دوره از 
مدیریت شــهری توجه ویژه ای به توســعه 
ورزش شهروندی دارد که ازجمله آنها ورزش 
بانوان است. درحال حاضر با همکاری سازمان 
ورزش شهرداری تهران و سازمان پیشگیری 
و مدیریت بحران شهر تهران 52 سوله ورزشی 
الزهرا)س( در نقاط مختلف شهر تهران فعال 
هستند و به شکل اختصاصی به ورزش بانوان 
اختصاص دارند. علاوه بر سوله های ورزشی 
الزهرا)س(، شهرداری تهران به دنبال توسعه 
و گسترش مجموعه های ورزشی ویژه بانوان 
بوده است و در همین راستا 5مجموعه جدید 
ورزشی ویژه بانوان هم به  زودی در شهر تهران 

به بهره برداری خواهند رسید.

افزایش مجموعه های ورزشی بانوان به 16مجموعه 
نجم الدین عبادتــی، معاون اماکــن و فضاهای 
ورزشــی ســازمان ورزش شــهرداری تهران از 
بازسازی و تجهیز 5 مجموعه ورزشی جدید ویژه 
بانوان خبر داد و گفت:»5 مجموعه ورزشی جدید 

افتتاح می شوند.« 
عبادتی با بیان اینکه درحال حاضر 11 مجموعه 
ورزشــی ویژه بانوان )غیر از ســوله های ورزشی 
الزهرا)س(( در شــهر تهران فعال هستند، گفت: 
»5 مجموعه ورزشی شهر تهران که پیش از این 
در اختیار پیمانکار بودند، بازپس گیری شــده و 
درحال بازسازی و تجهیز هستند تا پس از تکمیل 
و بهره برداری برای ورزش بانوان تهرانی اختصاص 
داده شــوند. طبق برنامه ریزی صورت گرفته این 
مجموعه ها تا پایان اردیبهشت ماه به بهره برداری 
خواهند رسید و تقدیم بانوان تهرانی می شوند.« 

افزایش مجموعه های ورزشی بانوان به 20مجموعه 
عبادتــی در ادامه از اضافه شــدن چند مجموعه 
ورزشــی دیگر به ورزش بانوان در آینده خبر داد 
و افزود: »برنامه ریــزی و هدف گذاری اصلی این 
است که تعداد مجموعه های ورزشی اختصاصی 
بانوان به 20 مجموعه افزایش پیدا کند. همانطور 
که اشاره شد، درحال حاضر 11 مجموعه ورزشی 
ویژه بانوان در شــهر تهران فعالند کــه با اضافه 
شدن 5 مجموعه جدید، تعداد آنها به 16 مجموعه 
افزایش پیدا خواهد کــرد. در همین رابطه چند 

مجموعه ورزشــی دیگر شناسایی شده و درحال 
پیگیری کارهای مربوط بــه بازپس گیری آنها از 
پیمانکاران هستیم که پس از نهایی و قطعی شدن، 
آنها نیز در زمان معین اطلاع رسانی خواهند شد.«

صبح تا عصر ویژه بانوان، شب ها برای آقایان 
معاون اماکن و فضاهای ورزشــی سازمان ورزش 
شــهرداری درخصــوص 5مجموعه ورزشــی و 
نحوه فعالیت آنها گفت:  »هرچنــد در مناطقی 
که این مجموعه های ورزشــی انتخاب شــده اند 
مجموعه های ورزشی آقایان به تعداد کافی وجود 
دارد و در دسترس اســت، اما این 5مجموعه هم 
صبح تا عصر به ورزش بانوان اختصاص خواهند 
داشــت و پس از آن آقایــان می تواننــد از این 

مجموعه ها استفاده کنند.«

توسعه ورزش بانوان در سال 1403
مرجان میرزایی قاضــی، معــاون ورزش بانوان 
سازمان ورزش شــهرداری تهران نیز درخصوص 
افزایش مجموعه های ورزشــی ویــژه بانوان، با 

اســتقبال از ایــن موضــوع گفت: »بــا افزایش 
مجموعه های ورزشــی ویژه بانوان قطعا شــاهد 
افزایش تعداد بانوان ورزشــکار در شــهر تهران 
خواهیم بود. از طرف دیگر وجود مادر ورزشــکار 
در یک خانواده باعث می شود تمام اعضای خانواده 
تشویق و ترغیب به ورزش و فعالیت های ورزشی 
شــوند. در رویداد های ورزشــی هم رشته های 
ورزشی به شــکلی انتخاب و طراحی شده اند که 
تمام بانــوان از نونهال تا ســالمند بتوانند در آن 

مشارکت کنند.« 
میرزایی در ادامه افزود: »یکی دیگر از برنامه های 
ما در سال 1403برای توسعه ورزش بانوان، افزایش 
ایستگاه های ورزش بانوان و توسعه ایستگاه های 
ورزشــی عصرگاهی اســت تا با توجه به رایگان 
بودن آن، بانوان شــاغل هم بتوانند از این فرصت 
استفاده کنند. در حال حاضر تعداد ایستگاه های 
ورزشی بانوان شهر تهران 570 ایستگاه است که 
امســال به 630 ایســتگاه افزایش پیدا می کند. 
 ســاعت کار ایســتگاه های عصرگاهی 5 تا 6 یا

6 تا 7عصر است.« 

معاون حمل ونقل و ترافیک شهرداری تهران از به نتیجه رسیدن مذاکرات با وزارت کشور برای نهایی شدن قرارداد واگن های چینی خبر داد

ایــن روزهــا حمل ونقل ریلــی تهران 
حال و روز خوبی ندارد. متروی پایتخت در 
فرسوده ترین شــرایط ممکن قرار دارد و 
قطارهای قدیمی این ناوگان کج دار و مریز 
درحال عبور و مرور در خطوط هســتند. 
برهمین اساس، مدیریت ششم شهر تهران 
برای نجات ناوگان ریلــی از وضع موجود، 
قرارداد خرید 630دســتگاه واگن از چین 
که از ســال95 با غفلت مواجه شده بود را 
به جریان انداخت و پس از انعقاد رســمی 
قرارداد میان تهــران و پکن، نه تنها تعداد 
واگن ها به 791دستگاه رسید بلکه موضوع 
انتقال تکنولوژی نیز به تأیید طرف چینی 
رسید تا تکنولوژی ساخت بوژی را به شرکت 

واگن سازی تهران منتقل کند.

فرناز محمدزادهگزارش
روزنامه نگار

تحولدرحملونقلعمومی
آنطور که به نظر می رسد، قرارداد خرید واگن از 
چین، در کنار سایر قراردادهایی که در رابطه با 
خرید ناوگان برقی با آنان منعقد شده، می تواند 
انقلابی را در حمل ونقل تهران ایجاد کند تا غفلت 
چندسال اخیر در این حوزه جبران شود، با این 
وجود طی روزهای اخیر مواردی مطرح شد مبنی 
بر اینکه قرارداد واگن ها ازسوی وزارت کشور با 

تأخیر روبه رو شده است.

انتقادجدیچمرانبرایتوقف
درعملیاتیشدنقراردادها

به تازگی رئیس شورای شهر تهران اعلام کرده، عدم تأیید 
فنی ســفارش های تهران از پکن توســط وزارت کشور، 
عملیاتی شــدن قراردادها را با تأخیر مواجه کرده است. 
مهدی چمران مدتی پیش در جلســه شورای شهر برای 
نخستین بار به موضوع اشــاره کرد و گفت: »مایه تأسف 
است که ماه ها از انعقاد قراردادها گذشته اما در داخل کشور 
موانع زیادی وجود دارد و موضوع هنوز به نتیجه نرسیده 
است. تا امروز تأیید فنی برعهده مترو بوده؛ لذا امیدواریم 
وزیر کشور قاطعانه تصمیم بگیرد و جلوی این توقف گرفته 
شود. اینکه از این موضوع چه کسی نفع می برد نمی دانم اما 
اینکه چه کسی ضرر می کند باید بگویم همه ضرر خواهند 
کرد. به جای اینکه قدر بدانند و کمک کنند اینگونه کار را 

متوقف می کنند، لذا باید پاسخگو باشند.«

ورودرئیسجمهور
بهموضوعوارداتواگنها

اختلاف نظر میان شــهرداری تهران و وزارت کشور طوری 
ادامه دار شده که رئیس شورای شهر عنوان کرد: رئیس جمهور 
به این موضوع ورود کرده و از وزارت کشور خواسته تا تأیید 
قراردادهای چین سریع تر حل وفصل شود. پس از آن، سازمان 
شهرداری ها و دهیاری های کشور به اظهارات رئیس شورای 
شهر تهران پاســخ داد و در جوابیه خود اعلام کرد که انجام 
چنین قرارداد بزرگی طبیعتــا پیچیدگی های فنی و مالی 
خاص خود و در عین حال زمان بر بودن فرایند را به همراه دارد 

که بدون مشکل در حال انجام است.

وجودتخصصلازمبرایبررسی
مشخصاتفنیدرمترویتهران

معاون حمل ونقل و ترافیک شهرداری تهران درباره وجود تخصص های 
لازم برای بررسی کارشناسی مشخصات فنی واگن ها در شهرداری تهران، 
می گوید: رئیس شورای شهر به این موضوع به درستی اشاره کردند، چراکه 
متروی تهران تا به امروز هرآنچه که واگن وارد کرده توسط همکاران در 
مترو بوده و تمامی فرایندهای کارشناسی توسط مترو انجام شده است و 
ناظر بر این موضوع ما به کمک دوستان در ســازمان دهیاری ها رفتیم و 
جلسات با حضور همکاران ما شکل گرفت، بنابراین با کمک تجربه همکاران 

متروی تهران، جلسات دنبال می شود.

هرمزی:بهقولخودسرموعدعملمیکنیم
هرمزی ادامه می دهد: موضوع انتقال تکنولوژی و طراحی سایت ساخت 
قطارها  نهایی شــده اســت، چراکه ســالن های تولید باید در کارخانه 
واگن ســازی توســعه پیدا کند. به این روندی که درحال حاضر دنبال 
می کنیم و امیدوار هستیم طبق قولی که به شهروندان تهرانی داده  بودیم 
سر موعد عمل می کنیم و نخستین رام قطار که شامل 7واگن  است تا پایان 
امسال وارد تهران خواهد شد. او با اشاره به اینکه قول های ما برای ورود 
نخستین واگن ها به تهران دچار تأخیر شــده بود، افزود: با پیگیری های 
ویژه ای که در شهرداری تهران داشــتیم و با کمک شهردار تهران و وزیر 
کشور توانستیم به یک هم افزایی خوبی برای تعیین تکلیف قراردادها با 
سازمان دهیاری ها برســیم و درحال حاضر جای نگرانی نیست، چراکه 

مشکلات و موانع مرتفع شده است.

همکاریهمهجانبهشهرداریووزارتکشور
هرمزی تأکید می کند که ســعی کردیم هم افزایی خوبی با ســازمان دهیاری ها و 
شهرداری ها داشته باشیم؛ چراکه هر تنشی که بین ما و این سازمان ایجاد شود باعث 
متضرر شدن مردم خواهد بود. به گفته او، بین شهرداری تهران و وزارت کشور یک 
هم افزایی ایجاد شده و به کمک همکاران در سازمان دهیاری ها و شهرداری ها آمدیم 
تا هرچه سریع تر بررسی فنی قراردادها به نتیجه برسد. درحال حاضر بحث مکانیکی 

بسته شده و برای بحث های دیگر )بحث الکتریکی( وجلسات همچنان ادامه دارد.

برگزاریجلساتکارشناسیوبررسیمشخصاتفنیواگنها
جلسات میان شهرداری تهران و وزارت کشور برای رفع این دغدغه رئیس شورای 
شهر و درواقع مطالبه اصلی پایتخت نشینان ادامه داشت و معاون حمل ونقل و ترافیک 
شهرداری تهران به خبرنگار همشهری از جزئیات این جلسات گفت. محسن هرمزی 
می گوید: در 2هفته گذشته با سازمان دهیاری ها و شهرداری ها تعاملاتی داشتیم و 
جلسات کارشناســی فنی قطارها در حال برگزاری است. او با اشاره به اینکه 2مدل 
جلسه پیرامون بررسی وکارشناسی قراردادهای چین برای خرید واگن برگزار شده 
است، ادامه می دهد: یک جلسه برای بررسی مشخصات فنی مکانیکی و جلسه دیگر 
برای بررسی مشخصات فنی الکتریکی بوده اســت. معاون شهردار تهران در ادامه 
می افزاید: در هفته گذشــته بحث مکانیکی و طراحی بدنه را با همکاری ســازمان 

دهیاری ها و شهرداری ها تمام کردیم و این امر به طرف چینی اعلام شد.

شهرداریتهرانباید
مشخصاتفنیراتأییدکند

چمران تأکید داشت که در واردات واگن از چین ایرادی 
وجود ندارد ولی انتظار مدیریت شــهری این اســت که 
موضوع ســریع تر عملیاتی شــود، چراکه برنامه ریزی ها 
صورت گرفته و فقط وزارت کشور تأیید نهایی را باید انجام 
دهد. همچنین چمران بعد از آنکه موضوع تأخیر در تأییدیه 
نهایی قراردادها را به میان کشید و انتقاد زیادی نسبت به 
توقف در به نتیجه رساندن قراردادها داشت، در مصاحبه 
بعدی خود اعلام کرد که شهرداری تهران و شرکت مترو 
باید به عنوان کارفرما مشخصات فنی واگن ها را تأیید کند 
و این اختیار باید از ســوی وزارت کشور به مترو تفویض 

شود، چراکه این تخصص در مدیریت شهری وجود دارد.

اختصاصارزدرماهجاریبرایخریدناوگانبرقی
هرمزی در پاسخ به سؤالی مبنی بر اینکه قراردادهای خرید ناوگان های 
برقی از چین در چه شرایطی قرار دارد، گفت: موضوع ناوگان برقی درحال 
انجام است و طرف چینی ضمانت نامه را صادر کرده است. امیدوار هستم 
با کمکی که از دولت دریافت می کنیم و همکاری بانک مرکزی، اختصاص 
ارز را در  ماه جاری داشته باشیم. وزارت کشور مشخصات فنی این ناوگان را 
تأیید کرده است و مشکلی که برای واردات واگن ها وجود داشت را در این 
بخش شاهد نخواهیم بود. آنطور که به نظر می رسد، جمع بندی جلسات 
برای کارشناسی مشخصات فنی واگن های چینی به نتایج مثبتی رسیده و 
این روند با سرعت درحال انجام است. بنابراین نگرانی تهرانی ها و دلسوزی 

رئیس شورای شهر به زودی حل وفصل خواهد شد.

آغازسفارشگذاریقطعاتتوسططرفچینی
معاون حمل ونقل و ترافیک شهرداری تهران بیان کرد: بعد از بررسی فنی الکتریکی 
واگن ها بسته شود، طرف چینی وارد فاز اجرایی سفارش گذاری قطعات خواهد شد. 
بنابراین از هفته آینده چینی ها سفارش گذاری ها را شروع می کنند و احتمالا هفته 
آینده تیمی از همکاران ما به چین برای پیگیری این موضوع اعزام خواهند شــد؛ 
هرچند که هفته گذشته از سوی جمهوری اسلامی تیمی به چین اعزام شده بود و 

همکاران ما در شرکت بهره برداری در این سفر حضور داشتند.
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توسعه زیرساخت های ورزش بانوان
5مجموعه جدید ورزشی ویژه بانوان تا پایان اردیبهشت به بهره برداری می رسند

مهدی اسماعیل پورگزارش
روزنامه نگار

تهران؛ میزبان گردشگران
مدیریت شهری ششم تلاش می کند با استفاده از 

ظرفیت ها و مرمت و احیاي فضاهای تاریخی و هنری و... 
گردشگری را در پایتخت رونق دهد

تهران شهری با تمدن بیش از 8هزار ساله است و وجود اماکنی 
چون عمارت مســعودیه، خانه موزه مقدم، باغ نگارستان، خانه 
اتحادیه و... ازجمله ظرفیت هایی هســتند که می توان از آنها 
برای جذب گردشگری و توریست استفاده کرد؛ چرا که امروزه 
گردشــگری به یک صنعت پولساز تبدیل شــده و بسیاری از 
کشورها ازجمله ترکیه با استفاده از این صنعت موفق شده اند 
به درآمدهای پایدار دست یابند. در این دوره، مدیریت شهری 
تلاش می کند تا زمینه رونق صنعت گردشــگری در پایتخت 
را فراهم کند. با تشکیل ســازمان گردشگری و ایجاد مدیریت 
واحد در این حوزه قطعا اتفاقات خوبی در صنعت گردشــگری 
تهــران رخ می دهد. بنا به گفته های ســیداحمد علوی، رئیس 
کمیته گردشگری شورای شهر تهران فرایند مرمت، بازسازی و 
بهره برداری از عمارت های تاریخی همچنان در دستور کار قرار 

دارد و سعی می کنیم مسیر گردشگری در تهران هموار شود.

بازدیدهای مستمر از اماکن میراثی
در راستای صیانت از اماکن تاریخی، میراثی و گردشگری، بازدید 
مســتمر و پایش وضعیت این اماکن طبق مصوبه شورای شهر 
تهران انجام می شود. آنطور که رئیس کمیته گردشگری شورا 
عنوان کرده: »این اماکن در مناطق مختلف ازجمله 11، 12، 15 
و... پراکنده هستند و باید برای جلوگیری از تخریب، مرمت و احیاء 
شوند. به هر حال این اماکن ظرفیت های گردشگری محسوب 
می شــوند و با مرمت آنها می توان زمینه بازدید توریست های 
داخلی و خارجی را فراهم کرد.« عمارت کوشک امیرسلیمانی در 
منطقه15 قرار دارد که مرمت و بازسازی آن آغاز شده و به زودی 
بهره برداری می شــود. البته طبق پیش بینی هــا کافه کتاب و 

نگارخانه هم در این عمارت راه اندازی خواهد شد.

برنامه ریزی برای بازسازی زندان هارون الرشید
زندان هارون الرشید ثبت ملی شده و از آثار تاریخی ری محسوب 
می شود. به گفته علوی، مجموعه میراثی زندان هارون الرشید 
املاک اوقافی است و سازمان اوقاف هم اهتمامی برای بازسازی 
این مجموعه میراثی ندارد. آنطور که رئیس کمیته گردشگری 
شورا به آن تأکید کرده: »این مجموعه میراثی از نقاط گردشگری 
تهران محسوب می شود و از این رو نیاز است تا شهرداری تهران 
و ســازمان اوقاف برای بازســازی و بهره برداری از این ظرفیت 

گردشگری برنامه ریزی کنند.«

ایجاد مسیر گردشگری
یکی از راه های جذب توریســت ایجاد مسیرهای گردشگری 
اســت و مدیریت شــهری برای تحقق این هدف برنامه هایی 
پیش بینی کرده اســت. رئیس کمیته گردشگری شورای شهر 
تهران هم با تأیید ایــن موضوع و ضرورت ایجاد مســیرهای 
گردشگری گفت: »در مسیرهای گردشگری این امکان فراهم 
می شود تا توریســت ها و گردشــگران با انواع غذاهای بومی و 
محلی، آداب و رسوم، صنایع دســتی و حتی انواع موسیقی و... 
شهرها و استان های ایران آشنا شــوند.« به گفته علوی، ایجاد 
مسیرهای گردشــگری در دنیا یک اولویت اســت و در تهران 
هم گام هایی برای تکمیل و به روزرسانی گذرهای گردشگری 

برداشته شده است.
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مسیر
 1300متری

 مسیر 
راگا

ایــن مســیر کوهپیمایــی شــماره ۲اســت کــه 
شــهروندان با تــردد در آن می تواننــد از پروژه 
»بــوم کلبــه« اقامتــگاه بوم گــردی بوســتان 

جنگلی سرخه حصار بازدید و استفاده کنند.
در منطقــه کوهســتانی راگا در شــهرری، 
یک مســیر جدیــد کوهنــوردی ایجاد شــده تا 
کوهنوردان هنــگام صعود به این قله شــاهد 

تصاویر زیبایی از پوشش گیاهی و... باشند.

امکاناتورزشیبانوانتهرانی

۵2
سوله ورزشی
الزهرا)س(

11
مجموعه 

ورزشی

۵
مجموعه ورزشی 
جدید در آستانه 

بهره برداری

16
تعداد مجموعه های 

ورزشی بعد از 
افتتاح های جدید

2۰
مجموعه ورزشی در 
مجموع هدف گذاری 

شده است

570
ایستگاه ورزشی

630
ایستگاه های ورزشی 

در سال 1403


